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§ 24 Information om K-märkning m.m 
 
Sammanfattning 
Olof Martinsson, stadsantikvarie, kulturförvaltningen, informerar om kulturmiljöer och 
kulturarv i Malmö. 
 
Beslut 
Servicenämnden godkänner informationen. 
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§ 25 Information om inventering av skyddsrum 
 
Sammanfattning 
Demir Kolenovic, sektionschef för stadsfastigheters skyddssektion, och Peter Henriksson, 
utredare, informerar om hantering av skyddsrum. 
 
Beslut 
Servicenämnden godkänner informationen. 
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§ 26 Information om IT-säkerhet: verksamhetsinformation och om 
revisisionsgranskning 

 
Sammanfattning 
Jessica Hülse, enhetschef för leveransenheten, informerar om enhetens verksamheter. 
 
Erik Hallberg, sektionschef för strategi- och leveransstyrning, informerar om 
stadsrevisionens granskning av IT-säkerhet. 
 
Beslut 
Servicenämnden godkänner informationen. 
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§ 27 Information från servicedirektören 
 
Sammanfattning 
Louise Strand, servicedirektör, informerar om: 

• Lagen om offentlig säljverksamhet (LOS) kan bli en ny lag som syftar till att 
kommuner, regioner och statliga myndigheter inte ska bedriva verksamheter som 
konkurrerar med privata företag. Den kan komma att påverka några av 
förvaltningens verksamheter.  

• Lagförslag avseende aktivitetskrav inom försörjningsstödet kan också komma att 
påverka förvaltningens arbete. Aktivitetskravet är ett krav på socialnämnden 
som omfattar vuxna män och kvinnor som uppbär försörjningsstöd. Aktivitet 
om 40 timmar per vecka ska tillhandahållas inom kommunens förvaltningar.  

• Förvaltningen ser över sitt arbete med systematiskt brandskyddsarbete inom 
förvaltningen. Som ett led i det har ledningsgruppen gått utbildning i brand samt 
i systematiskt brandskyddsarbete. 

• Kommunteknik arbetar med en rutin för hantering av batterier till handhållna 
maskiner och cyklar. Den rutinen kommer även påverka övriga delar av vår 
verksamhet.  

• Från mars till juni börjar ca 200 säsongsanställda inom kommunteknik. Det har 
genomförts en stor rekryteringsprocess som har involverat många chefer från 
enheten markskötsel.  

• HR-service har fått i uppdrag att skapa en chattbot för HR-frågor i Malmö stad.  
• Stadsfastigheter har planterat en kvartersskog på Almängens förskola. Målet är att 

locka barnen till mer rörelse och kreativitet och det har gett en miljö med mer 
grönska och skugga under de varmaste månaderna. Totalt har 40 träd i olika 
storlekar och färg planterats. 

• Centrala upphandlingsenheten håller successivt på att införa ett dynamiskt 
inköpssystem inom livsmedel. Skolrestauranger har haft möjlighet att börja 
använda det i begränsad utsträckning kopplat till leverantörer som är påkopplade 
på avtalet, och strävar efter att under 2025 kunna göra fler inköp från lokala 
producenter och även vid dessa inköp i största möjliga mån prioritera de 
ekologiska/miljömärkta produkterna. 

• Fullmäktiges budgetuppdrag till kommunstyrelsen att genomföra en 
genomlysning av servicenämndens ekonomiska förutsättningar och utreda hur 
nuvarande finansieringsmodell påverkar incitamenten för kostnadseffektivitet. 

• Arbetet med den nya ledarstrategin och medarbetarstrategin. 
 
Niklas Sommelius, avdelningschef för kommuntjänster, informerar om nytt uppdrag från 
gymnasieförvaltningen avseende städ. 
 
 
Beslut 
Servicenämnden godkänner informationen. 
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§ 28 Ekonomisk rapport februari 2025 

SN-2025-470 
 
Sammanfattning 
Enligt kommunfullmäktiges tidplan ska nämnderna rapportera två prognoser till 
kommunstyrelsen under året; en ekonomisk prognos i maj samt en delårsrapport i 
september. Som en del av serviceförvaltningens uppföljning tas ytterligare två ekonomiska 
prognoser upp för behandling i servicenämnden på sammanträdena i mars respektive 
november. 
 
Beslut 
Servicenämnden godkänner Ekonomisk rapport februari 2025. 
   

Reservationer och särskilda yttranden 
Haqvin Svensson (M) anmäler att Moderaterna avser att inkomma med ett särskilt yttrande. 

Yrkanden 
Ordföranden Frida Trollmyr (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag under proposition och finner att det bifalls. 

Protokollsanteckning 
Cecilia Antonsson, ekonomichef, föredrar om ärendet. 

Beslutet skickas till  
Serviceförvaltningens ledningsgrupp 

Beslutsunderlag 
• §21 SEN AU Ekonomisk rapport februari 2025 
• Tjänsteskrivelse Ekonomisk rapport februari 2025 
• Ekonomisk rapport februari 2025 
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Särskilt yttrande 
 

SN-2025-470 Ekonomisk rapport februari 2025 
 

I samband med nämndsbudgeten 2025 gjordes bedömningen att det fanns risk för att planerade 
utvecklingsinsatser inom IT och digitalisering inte kunde genomföras p g a kostnadsökningar för 
licenser  mm. Budgetramen befarades inte räcka till. I underlaget till föreliggande prognos är det 
alltjämt otydligt huruvida utvecklingsplanen kan genomföras. På fråga under dagens sammanträde 
uppger dock förvaltningsledningen nu att planen kan genomföras i dess helhet. 

Vi kommer följa upp denna fråga noga under året; ITD är en ytterst kritisk verksamhet som 
snarare är i behov av uppväxling och ökade investeringar i syfte att öka utvecklingstakten i 
effektivisering och IT-säkerhet. Enligt vår mening får det inte råda någon som helst tvekan om 
att staden skall understödja en ambitiös utvecklingstakt inom området. En snålkörning av 
verksamheten riskerar slå tillbaka ifråga om missade möjligheter till effektivisering och menlig 
inverkan på IT-säkerheten. 
 
Innevarande års budgetutrymme för ITD baseras på tillfälliga medel - tilläggsanslag och 
omdisponeringar – vilket är otillfredsställande. Verksamheten behöver en kontinuerlig 
finansiering.  

Vi noterar – inte utan frustration - att det ännu inte föreligger några beräkningar av den av 
revisorerna efterlysta effektiviseringspotentialen. 

 

 
Servicenämnden 2025-03-19 
 

 

Haqvin Svensson (M) Marianne Norman (M)  Katarina Kasmarvik (M) 

 

Med instämmande av 

 

Peter Arvebro-Sjöö (M) Hans Banke (M)  Armina Gunic (M) 
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§ 29 Granskningsrapport Revisionens granskning av IT-säkerhet 

SN-2025-285 
 
Sammanfattning 
Malmö stadsrevision har granskat kommunstyrelsens och servicenämndens arbete med IT-
säkerhet. Revisorskollegiet har beslutat att skicka granskningsrapporten till servicenämnden 
och kommunstyrelsen för yttrande. 
 
Serviceförvaltningen har tagit fram ett förslag till yttrande. 
 
Beslut 
Servicenämnden godkänner förslaget till yttrande. 
   

Yrkanden 
Ordföranden Frida Trollmyr (S) yrkar att följande läggs till sist i arbetsutskottets förslag till 
yttrande: 
Kommunikationsplan 
Granskningen gör bedömningen att det inom servicenämnden finns arbetssätt för att 
upptäcka och hantera IT-säkerhetsincidenter samt att roller och ansvarsfördelning för 
hantering av dessa är tydliga inom IT- och Digitaliseringsavdelningen. 
Servicenämnden delar granskningens bedömning att nuvarande kommunikationsplan vid 
kritiska incidenter kan utvecklas med tydliggörande av eskaleringsvägar till representanter i 
övriga förvaltningar såsom föreslagits under granskningens intervjuer. 
Under 2025 revideras kriskommunikationsplanen. Kommunikation kring kritiska incidenter 
kommer vara en del av planen och kommunikation ut till stadens förvaltningar kommer 
belysas. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag samt eget tilläggsyrkande under proposition 
och finner att de bifalls. 

Beslutet skickas till  
Stadsrevisionen 

Beslutsunderlag 
• §22 SEN AU Granskningsrapport Revisionens granskning av IT-säkerhet 
• Tjänsteskrivelse Revisionens granskning av IT-säkerhet 
• Förslag till servicenämndens yttrande Revisionens granskning av IT-säkerhet 
• Granskningsrapport Revisionens granskning av IT-säkerhet 
• Missiv Revisionens granskning av IT-säkerhet 
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§ 30 Granskningsrapport Revisionens granskning av 
internhyresmodellen och lokalbanken 

SN-2025-286 
 
Sammanfattning 
Malmö stadsrevision har granskat internhyresmodellen och lokalbanken. Revisorskollegiet 
har beslutat att skicka granskningsrapporten till kommunstyrelsen, servicenämnden och 
grundskolenämnden för yttrande. 
 
Serviceförvaltningen har tagit fram ett förslag till yttrande. 
 
Beslut 
Servicenämnden godkänner förslaget till yttrande. 
   

Reservationer och särskilda yttranden 
Haqvin Svensson (M) anmäler att Moderaterna avser att inkomma med ett särskilt yttrande. 
 
Banesa Martinez (V) anmäler att Vänsterpartiet avser att inkomma med ett särskilt yttrande. 

Yrkanden 
Ordföranden Frida Trollmyr (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag under proposition och finner att det bifalls. 

Beslutet skickas till  
Stadsrevisionen 

Beslutsunderlag 
• §23 SEN AU Granskningsrapport Revisionens granskning av internhyresmodellen 

och lokalbanken 
• Tjänsteskrivelse Revisionens granskning av internhyresmodellen och lokalbanken 
• Förslag till yttrande Revisionens granskning av internhyresmodellen och 

lokalbanken 
• Granskningsrapport Revisionens granskning av internhyresmodellen och 

lokalbanken 
• Missiv Revisionens granskning av internhyresmodellen och lokalbanken 
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Särskilt yttrande 
 

SN-2025-286 Granskningsrapport Revisionens granskning av 
internhyresmodellen och lokalbank 
 

Föreliggande rapport är huvudsakligen inriktad på redovisningstekniska frågor. Vi ha inget att 
invända mot nämndens yttrande härvidlag. Vi vill däremot understryka behovet av att framöver 
granska och följa upp huruvida viktiga kalkylmässiga egenskaper med modellen uppfylls, till 
exempel: 

• Medger internhyresmodellen jämförelser över tid (med oss själva) och med andra 
kommuner? 

• Ger modellen stöd för effektivt beslutsfattande rörande egeninvesteringar i syfte att 
förbättra fastighetens driftkostnader, t ex energi och skydda fastighetskapitalet, t ex 
skyfallsåtgärder? Med effektivt beslutsfattande menar vi exempelvis samspelet mellan 
förvaltare och hyresgäst. Hur ser incitamenten ut? Finns risker för suboptimering och 
tempoförluster? 

Vi ser en risk för att modellen prioriterar följsamhet mot bokföringsmässiga principer före 
kalkylmässiga egenskaper.  

 
Servicenämnden 2025-03-19 
 

 

Haqvin Svensson (M) Marianne Norman (M)  Katarina Kasmarvik (M) 

 

Med instämmande av 

 

Peter Arvebro-Sjöö (M) Hans Banke (M)  Armina Gunic (M) 
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Särskilt yttrande 
 

8. Granskningsrapport Revisionens granskning av internhyresmodellen och 
lokalbanken 
 
Vänsterpartiet fortsätter glädjas åt att följa skiftet från att ”Leka affär” med skattebetalarnas pengar – 
något vi ständigt behövde lyfta förr. Modellen med högre internhyror där överskottet gick centralt 
istället för tillbaka till våra hyresgäster. När det nu istället sedan 2024 tillämpas en 
självkostnadsprincip i prissättningen av internhyran. Våra partners har bättre kunnat följa 
kostnadsprognoserna bland annat genom de återkommande justeringarna. 
 
I revisionens rapport kan vi läsa att internhyresmodellen ”ger förutsättningar för att säkerställa att 
självkostnadsprincipen upprätthålls och för att skapa ekonomiska incitament för lägre 
lokalkostnader”.  
 
Vänsterpartiet tycker det är oerhört viktiga områden som belyses i rekommendationerna. För 
rekommendationen ”Kommunstyrelsen bör se över och tydliggöra om kommunala satsningar och 
myndighetskrav ska finansieras inom ramen för internhyresmodellen”, är det kritiskt att 
kommunledningen tar sitt ansvar fullt ut och säkerställer att enskilda förvaltningar inte hamnar i 
situationer där de måste välja mellan kärnverksamhet och exempelvis skyfallsåtgärder eller krav 
relaterat till skyddsrum.  
 
Vi kommer fortsätta följa arbetet med internhyresmodellen och lokalbanken. Förutsättningarna för 
stadens verksamheter att bättre kunna använda lokalerna kommunen förfogar över kräver att 
samarbetet gällande lokalbanken fortsätter utvecklas. Men samtidigt även att beredskap balanseras in 
för oförutsedda händelser. 
 

Servicenämnden 2025-03-19 
 

Banesa Martinez (V)    Anders Andersson (V) 

 

Med instämmande av 

Johan Strandell (V)    Kamal Haj-Khalil (V) 
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§ 31 Remiss Uppdrag budget 2024 - identifiera och föreslå vilka 
förändringar på energimarknaden som krävs för att de som bor och 
verkar i Malmö ska få rimliga och förutsägbara elpriser 

SN-2025-195 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen fick i samband med Malmö stads budget för 2024 i uppdrag att, 
tillsammans med berörda nämnder, identifiera och föreslå vilka förändringar på 
energimarknaden som krävs för att de som bor och verkar i Malmö ska få rimliga och 
förutsägbara elpriser. 
Stadskontoret har för att besvara uppdraget och tillsammans med berörda nämnder tagit 
fram rapporten ”Elmarknadsdesign och elpris – en utredning om rimliga och förutsägbara 
elpriser i Malmö”. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har skickat rapporten på remiss till miljönämnden, 
servicenämnden och tekniska nämnden. 
 
Serviceförvaltningen har tagit fram ett förslag till servicenämndens yttrande. 
 
Beslut 
Servicenämnden godkänner förslaget till yttrande. 
   

Reservationer och särskilda yttranden 
Staffan Appelros (SD) anmäler att Sverigedemokraterna avser att inkomma med en skriftlig 
reservation. 
 
Banesa Martinez (V) anmäler att Vänsterpartiet avser att inkomma med ett särskilt yttrande. 

Yrkanden 
Ordföranden Frida Trollmyr (S) och Göran Andersson (S) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag. 
 
Staffan Appelros (SD) yrkar att servicenämnden godkänner ett yttrande som skiljer sig från 
arbetsutskottets förslag till yttrande på följande sätt: 
- att yttrandet ska vara kritiskt till att utredningen är begränsad till elmarknad och inte tar 
upp fjärrvärme, 
- att yttrandet ska vara kritiskt till förslaget om att bekosta nätanslutning till vindkraft, 
- att yttrandet ska ta upp planerbar elproduktion, 
- att yttrandet ska säga nej till förslaget om uppdrag till Malmö Energi och Hållbarhet AB 
om vindkraft, 
- att yttrandet ska vara kritiskt till att elområde 4 inte fungerar. 
 
Ordföranden yrkar avslag på yrkandet från Staffan Appelros (SD). 

14



 
 
 
 
 
 

 
 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag under proposition och finner att det bifalls. 
 
Ordföranden ställer yrkande från Staffan Appelros (SD) under proposition och finner att 
det avslås. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret 

Beslutsunderlag 
• §24 SEN AU Remiss Uppdrag budget 2024 - identifiera och föreslå vilka 

förändringar på energimarknaden som krävs för att de som bor och verkar i Malmö 
ska få rimliga och förutsägbara elpriser 

• Tjänsteskrivelse Remiss Uppdrag budget 2024 -  identifiera och föreslå förändringar 
på energimarknaden 

• Förslag till yttrande Remiss Uppdrag budget 2024 -  identifiera och föreslå 
förändringar på energimarknaden 

• Remissversion Elmarknadsdesign och elpris - En utredning om rimliga och 
förutsägbara elpriser i Malmö 

• Beslut från kommunstyrelsens arbetsutskott 250120 § 15 Uppdrag budget 2024 - 
identifiera och föreslå vilka förändringar på energimarknaden som krävs för att de 
som bor och verkar i Malmö ska få rimlig 

• Tjänsteskrivelse KSAU Uppdrag budget 2024 - identifiera och föreslå vilka 
förändringar på energimarknaden som krävs för att de som bor och verkar i Malmö 
ska få rimliga och förutsägbara elpriser 
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Reservation 
 

Ä 9 

Remiss Uppdrag budget 2024- identifiera och föreslå vilka förändringar på 
energimarknaden som krävs för att de som bor och verkar i Malmö skall få rimliga och 
förutsägbara elpriser. 

SN-2025-195 

 
Vi instämmer i vissa delar med nämndens kommentarer, men definitivt inte i andra. Då våra 
yrkanden inte togs med vill vi i denna reservation lyfta fram några viktiga synpunkter i denna 
reservation. 

Att uppdraget begränsats till att endast omfatta elmarknaden är synnerligen olyckligt då Malmö 
har en unik förutsättning att kunna påverka uppvärmningskostnaderna, som i Malmö till stor del 
sker genom fjärrvärme. 

Istället för att låta SYSAV, som är huvudproducenten av fjärrvärme, ta över ansvaret för 
fjärrvärmenätet har man beordrat SYSAV att ge sig in i en spekulativ miljardsatsning på 
koldioxidinfångning. Visserligen fantasifullt men föga nyttigt för Malmöbornas plånböcker. Här 
kunde Malmö gjort stor skillnad men väljer bort möjligheten att faktiskt göra nåt som omedelbart 
skulle förändra kostnaderna för Malmöborna. 

Istället föreslås i utredningen att genom SVK (Svenska Kraftnät) subventionera utbyggnad av 
väderberoende havsbaserad vindkraft i elområde 4. Att bekosta nätanslutning åt en 
kraftproducent vore det största sveket mot svenska skattebetalare som nånsin skett. Elområde 4´s 
elkonsumenter har överdebiterats och att ens överväga att, istället för en återbetalning, slussa 
pengarna till en elproducent vore rent kriminellt. 

I både utredningen och nämndens yttrande saknas planerbar elproduktion. Efter nedläggning av 
kärnkraft i både elområde 3 och 4 dristar sig utredningen att föreslå väderberoende land – men 
främst havsbaserad vindkraft. Detta är anmärkningsvärt och vore en kapitalförstöring av oanade 
mått. När man samtidigt föreslår subventionering av stamnätet till dessa nya vindkraftparker ser 
man verkligen inte till skattebetalarnas väl. En sån föreslagen kapitalöverföring från 
skattebetalarna till elproducenterna hör inte hemma i en remiss med denna rubrik. Snarare i en 
beskrivning av svensk kriminell verksamhet. 

Utredningen föreslår också att nybildade Malmö Energi och Hållbarhet AB ges uppdraget att 
realisera den landbaserade vind- och solkraft som är möjlig. 

Man häpnar över förslaget. Varför vill man begränsa uppdraget till dessa typer av väderberoende 
produktion? 
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Den största bristen i utredningen är alltså den totala avsaknaden av ICKE väderberoende 
elproduktion. Detta trots att utredningen tydligt visar kopplingen av högre elpriser sammanfaller 
med stängningar av kärnkraftverk i både Sverige och Tyskland. 

Våga inse dessa misstag. Elområdena i Sverige har visat sig destruktiva, gör om dessa. 

Elområde 4´s nära koppling till Tyskland och Danmark med deras väderberoende elproduktion i 
den mån den inte sker i kolkraftverk bör minskas istället för att bygga fler kablar. 

Elnätsavgifterna, särskilt i elområde 4 med E.ons monopol bör omgående sänkas radikalt. 

 

Servicenämnden 2025-03-19 
 

Staffan Appelros (SD) 

Rolf Hansson (SD)  

 

Med instämmande av 

Nichodemus Nilsson (SD) 

Edin Selimovic (SD) 
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Särskilt yttrande 
 

9. Remiss Uppdrag budget 2024 – identifiera och föreslå vilka förändringar på 
energimarknaden som krävs för att de som bor och verkar i Malmö ska få 
rimliga och förutsägbara elpriser 
 
Att invånare ska få rimliga och förutsägbara elpriser är en prioriterad fråga för Vänsterpartiet, så även 
i Malmö. Vi ställer oss bakom servicenämndens yttrande - i synnerhet betydelsen utredningen har och 
hur den kan bidra till omställningen som behöver ske när det kommer till försörjning och användning 
av el. 
 
Den kraftigt höga ökningen i elbehov till 2035 kräver en god nationell samplanering av det som 
återstår efter marknadiseringen av elmarknaden 1996. Vänsterpartiet ser energieffektivisering som 
något viktigt att satsa på när både hushåll och företag drabbas av de höga elpriserna samtidigt som 
Sverige är en stor exportör av el i Europa. Det är därför vi nationellt vill införa ett prisskydd för 
svenska konsumenter, där de svenska elpriserna frikopplas från de höga exportpriserna. De som 
istället skulle drabbas är de dominanta energibolagen, dessa vars övervinster drastiskt skulle minska. 
Men de är ännu de stora vinnarna på grund av de höga elpriserna som råder. 
 
Vänsterpartiet vill särskilt belysa yttrandets delar om krafttagen som behöver tas för de avstannade 
vindkraftsprojekten vid Kriegers Flak och Sjollen. Vi ser också vikten av att Malmö Energi och 
Hållbarhet AB ges uppdraget att realisera den landbaserade vind- och solkraften. 
 
Att planera för bra effekt och kapacitet över tid är komplext. Detta har lett till svårigheter för 
kommunen att ställa om produktionen - i en tid när vi behöver den som mest. Vänsterpartiet hoppas 
att Malmö Energi och Hållbarhet AB kommer innebära en långsiktig verkan för att minska de 
skadliga konsekvenserna av det privatiserade elnätet och en bättre anpassning för en hållbar 
energidistribution. Ett steg på vägen mot att kommunen tar verkligt ledarskap över 
energiomställningen är just ett eget energibolag som investerar i fossilfri el- och värmeproduktion för 
att Malmö stad ska kunna råda över omställningstakten. 
 

Servicenämnden 2025-03-19 
 

Banesa Martinez (V)    Anders Andersson (V) 

 

Med instämmande av 

Johan Strandell (V)    Kamal Haj-Khalil (V) 
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§ 32 Remiss Avgift för områdessamverkan - och andra åtgärder för 
trygghet i byggd miljö 

SN-2025-368 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har av Landsbygds- och infrastrukturdepartementet erbjudits att lämna ett 
yttrande med synpunkter på betänkandet Avgift för områdessamverkan – och andra 
åtgärder för trygghet i byggd miljö (SOU 2025:5). 
Stadskontoret har begärt att servicenämnden lämnar ett yttrande som blir en av grunderna 
till Malmö stads yttrande över remissen. 
 
Utredningens uppdrag har varit att analysera i vilken omfattning samverkan bör vara 
obligatorisk mellan det offentliga och fastighetsägare i syfte att stärka trygghet, attraktivitet 
och det lokala näringslivet, samt att lämna nödvändiga författningsförslag. Utredningen 
introducerar begreppet områdessamverkan, som innebär att flera olika aktörer med en 
gemensam plan för långsiktigt förbättringsarbete går samman för att med gemensamma 
resurser utveckla ett geografiskt avgränsat område. Utredningens författningsförslag 
innebär två alternativa möjligheter att införa en avgift som blir obligatorisk för alla 
fastighetsägare inom ett samverkansområde. Det ena ger majoriteten av fastighetsägarna i 
ett samverkansområde möjligheten att initiera en avgift. Det andra ger kommunen 
möjlighet att införa en kommunal avgift. 
 
Serviceförvaltningen har tagit fram ett förslag till yttrande över remissen. 
 
Beslut 
Servicenämnden godkänner förslaget till yttrande. 
   

Reservationer och särskilda yttranden 
Haqvin Svensson (M) anmäler att Moderaterna avser att inkomma med en skriftlig 
reservation. 
 
Staffan Appelros (SD) anmäler att Sverigedemokraterna reserverar sig muntligen mot 
beslutet. 

Yrkanden 
Ordföranden Frida Trollmyr (S) och Göran Andersson (S) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag. 
 
Haqvin Svensson (M) yrkar att servicenämnden godkänner ett yttrande som skiljer sig från 
arbetsutskottets förslag till yttrande genom att det också avstyrker förslaget om att det ska 
vara möjligt att ta ut en tvångsmässig avgift. 
 
Staffan Appelros (SD) yrkar bifall till yrkande från Haqvin Svensson (M). 
 
Göran Andersson (S) yrkar avslag på yrkande från Haqvin Svensson (M). 
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Beslutsgång 
Ordföranden Frida Trollmyr (S) ställer arbetsutskottets förslag under proposition och 
finner att det bifalls. 
 
Ordföranden ställer yrkande från Haqvin Svensson (M) under proposition och finner att 
det avslås. 
 
Votering begärs och nämnden godkänner följande omröstningsordning: 
Den som bifaller arbetsutskottets förslag röstar Ja. 
Den som bifaller yrkande från Haqvin Svensson (M) röstar Nej. 
 
8 ja-röster och 5 nej-röster avges av nämndens ledamöter och tjänstgörande ersättare, se 
bilagd voteringslista. 
Ordföranden finner att arbetsutskottets förslag bifalls. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• §25 SEN AU Remiss Avgift för områdessamverkan - och andra åtgärder för 

trygghet i byggd miljö 
• Tjänsteskrivelse Avgift för områdessamverkan 
• Förslag till yttrande Avgift för områdessamverkan 
• Remiss Avgift för områdessamverkan – och andra åtgärder för trygghet i byggd 

miljö 
• Betänkande Avgift för områdessamverkan  – och andra åtgärder för trygghet i 

byggd miljö (SOU 2025:5) 
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Malmö stad  
Servicenämnden 

Voteringslista 
 
Mötesdatum 
2025-03-19 

 
 

 

Voteringslista: § 32 
Ärende: Remiss Avgift för områdessamverkan - och andra åtgärder för trygghet i byggd 
miljö,  SN-2025-368 
 
Voteringslist(or) 
 
Votering 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Frida Trollmyr (S), Ordförande Ja   
Anna Ljunggren (MP), Vice ordförande Ja   
Haqvin Svensson (M), Andre vice ordförande  Nej  
Leif Göran Andersson (S), Ledamot Ja   
Wilfredo Salinas Yancunta (S), Ledamot Ja   
David Blomgren (L), Ledamot Ja   
Marianne Norman (M), Ledamot  Nej  
Staffan Appelros (SD), Ledamot  Nej  
Rolf Hansson (SD), Ledamot  Nej  
Banesa Martinez (V), Ledamot Ja   
Anders Andersson (V), Ledamot Ja   
Anna-Karin Bengtsdotter (S), Ersättare Ja   
Katarina Kasmarvik (M), Ersättare  Nej  
Resultat 8 5 0 
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Reservation 
 

SN-2025-368 Remiss Avgift för områdessamverkan – och andra åtgärder för 
trygghet i byggd miljö 
 

Vi yrkade på att servicenämnden skulle avstyrka införandet av tvångsmässiga avgifter för 
områdessamverkan. Då vi inte vann gehör för detta reserverar vi oss. 

I likhet med experterna i utredningen (Sveriges Kommuner och Regioner, Svenska Handel och 
Fastighetsägarna) ser vi flera problem med tvångsanslutning. Det är inte heller utrett att sådant 
obligatorium behövs.  

Vi förordar istället att man vidareutvecklar det frivilliga systemet och utreder riktade incitament 
för detta. Vi förordar också att regelverken för tvångsförvaltning utreds. 

 
Servicenämnden 2025-03-19 
 

 

Haqvin Svensson (M) Marianne Norman (M)  Katarina Kasmarvik (M) 

 

Med instämmande av 

 

Peter Arvebro-Sjöö (M) Hans Banke (M)  Armina Gunic (M) 

 

22



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 33 Remiss Utvecklingsplan för kontaktcenter 2025 och framåt 

SN-2025-356 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige gav den 3 februari 2022, § 9, servicenämnden i uppdrag att årligen till 
kommunstyrelsen bereda ärende om antagande av plan för kontaktcenter med syfte att 
fastslå inriktningen för de kommande åren, och att utarbeta en samarbetsprocess för 
kontaktcenter i nära dialog med förvaltningarna. 
 
Servicenämnden beslutade den 25 september 2024, § 74, att föreslå kommunstyrelsen att 
godkänna Utvecklingsplan för kontaktcenter 2025 och framåt.  
 
Kontaktcenter har upparbetade samarbeten med samtliga förvaltningar i Malmö stad. 
Befintliga samarbeten är främst av operativ karaktär med fokus på att hantera och utveckla 
befintlig verksamhet (förbättra och effektivisera genom kontinuerligt förbättringsarbete 
eller planerade insatser). Det som också finns är det taktiska samarbetet, som idag sker i 
form av budgetdialoger och där är kontaktpersonerna ofta andra än i det operativa 
samarbetet. Det vill säga en stor del av samarbetsprocessen är redan etablerad och det är i 
dessa dialoger kontaktcenter har lyssnat in förvaltningarna i arbetet med utvecklingsplanen.  
 
Utöver inlyssnande har det löpande arbetet med framtagandet av utvecklingsplanen 
förankrats i budgetdialogerna 2023 och resultatet av den färdiga utvecklingsplanen 
presenterades i budgetdialogerna 2024. Under 2024 träffade servicedirektör, avdelningschef 
för kommuntjänster och enhetschef för kontaktcenter samtliga stadens 
förvaltningsledningar för att förankra den process som genomförts och det förslag till 
utvecklingsplan som tagits fram. Utvecklingsplanen har därefter samverkats i 
serviceförvaltningen och i kommuncentral samverkan. 
 
Det forum som saknas i samarbetsprocessen, och som ligger som ett av 
utvecklingsområdena i utvecklingsplanen är det strategiska forumet. Det är ett forum som 
kontaktcenter enligt uppdraget från kommunfullmäktige ska skapa tillsammans med 
förvaltningarna och det arbetet är initierat. I budgetdialogerna 2024 informerades om detta 
och inbjudan till samtliga förvaltningar skickades ut. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 10 februari 2025, § 71, att skicka ärendet på 
remiss, utan eget ställningstagande, till samtliga nämnder med svarsdatum senast den 31 
mars 2025. 
 
Serviceförvaltningen har tagit fram ett förslag till yttrande. 
 
Beslut 
Servicenämnden godkänner förslaget till yttrande. 
   

Yrkanden 
Ordföranden Frida Trollmyr (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag under proposition och finner att det bifalls. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen  

Beslutsunderlag 
• §26 SEN AU Remiss Utvecklingsplan för kontaktcenter 2025 och framåt 
• Tjänsteskrivelse Remiss Utvecklingsplan för kontaktcenter 2025 och framåt 
• Förslag till yttrande Remiss Utvecklingsplan för kontaktcenter 2025 och framåt 
• Remissversion Utvecklingsplan för kontaktcenter 2025 och framåt 
• Tjänsteskrivelse KSAU Utvecklingsplan för kontaktcenter 2025 och framåt 
• Beslut från kommunstyrelsens arbetsutskott 250210 § 71 Utvecklingsplan för 

kontaktcenter 2025 och framåt 
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§ 34 Motion av Magnus Olsson (SD), Michael Hård av Segerstad (SD) och 
Lisbeth Persson Ekström (SD) om ny måltidspolicy enligt 
Uddevallas husmanskostmodell 

SN-2024-2203 
 
Sammanfattning 
Servicenämnden har getts möjlighet att yttra sig över en motion om ny måltidspolicy enligt 
Uddevallas husmanskostmodell som Magnus Olsson (SD), Michael Hård af Segerstad (SD) 
och Lisbeth Persson Ekström (SD) har väckt i kommunfullmäktige. Motionärerna föreslår 
att kommunfullmäktige beslutar att: 
1) uppdra att kommunstyrelsen i samråd med berörda nämnder att ta fram ett förslag 
till fullmäktige på måltidspolicy för Malmö stad med utgångspunkt i den svenska  
husmanskosten. 
2) uppdra åt kommunstyrelsen att föreslå revideringar i andra styrande dokument som 
motverkar den föreslagna måltidspolicyn. 
 
Serviceförvaltningen har tagit fram ett förslag till yttrande. 
 
Beslut 
1. Servicenämnden godkänner förslaget till yttrande.  
2. Servicenämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 
   

Reservationer och särskilda yttranden 
Staffan Appelros (SD) anmäler att Sverigedemokraterna avser att inkomma med en skriftlig 
reservation. 
 
Banesa Martinez (V) anmäler att Vänsterpartiet avser att inkomma med ett särskilt yttrande. 

Yrkanden 
Ordföranden Frida Trollmyr (S), Göran Andersson (S), Banesa Martinez (V) och Anna 
Ljunggren (MP) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Staffan Appelros (SD) yrkar att servicenämndens beslut ska vara att servicenämnden 
föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag under proposition och finner att det bifalls. 
 
Ordföranden ställer yrkande från Staffan Appelros (SD) under proposition och finner att 
det avslås 

Beslutet skickas till  
Kommunfullmäktige 
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Beslutsunderlag 
• §27 SEN AU Motion av Magnus Olsson (SD), Michael Hård av Segerstad (SD) och 

Lisbeth Persson Ekström (SD) om ny måltidspolicy enligt Uddevallas 
husmanskostmodell 

• Tjänsteskrivelse Motion om ny måltidspolicy enligt Uddevallas husmanskostmodell 
• Förslag till yttrande Motion om ny måltidspolicy enligt Uddevallas 

husmanskostmodell 
• Motion av Magnus Olsson (SD), Michael Hård af Segerstad (SD) och Lisbeth 

Persson Ekström (SD) om ny måltidspolicy enligt Uddevallas husmanskostmodell 
• Följebrev Motion av Magnus Olsson (SD), Michael Hård af Segerstad (SD) och 

Lisbeth Persson Ekström (SD) om ny måltidspolicy enligt Uddevallas 
husmanskostmodell 
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Reservation 
 

Ärendenummer 12 
SN-2024-2203 

Motion om en ny skolmatspolicy enligt Uddevallas husmanskostmodell 
 

Vi yrkade på avslag på förslaget från AU och bifall till motionen. 

Det är anmärkningsvärt att i yttrandet från AU nämns att Malmö enligt kommunfullmäktigemål 
skall vara en föregångare när det gäller minskade utsläpp av växthusgaser och vara en 
klimatneutral stad 2030. Det rimmar illa med att Malmö Stad samtidigt ”pausat” upphandlingen 
av närproducerade råvaror. Det är för oss i Sverigedemokraterna obegripligt att AU försvarar 
detta beslut. 

I yttrandet från AU påstås att Skolrestauranger fortsätter utveckla menyerna och sträva efter att 
främja elevinflytandet genom forum som måltidsråd för dialog kring mat och måltidsmiljön för 
att eleverna skall få möjlighet att vara med och påverka. Detta påstående är ett delvis falskt 
påstående, vilket AU torde vara medvetna om. Det är skolledningen som beslutar om det på 
respektive skola skall få finnas ett s.k. Måltidsråd eller ej. Många skolor har alltså aldrig haft ett 
måltidsråd. 

Mot bakgrund av ovanstående är det anmärkningsvärt att ett tydligen enigt AU föreslår att avslå 
motionen. Vi i Sverigedemokraterna ser detta som en ovilja att förbättra förutsättningarna för en 
bättre skolmat och reserverar oss mot beslutet att avslå motionen. 

 

Servicenämnden 2025-03-19 
 

Staffan Appelros (SD)    Rolf Hansson (SD)  

 

Med instämmande av 

Nichodemus Nilsson (SD)   Edin Selimovic (SD) 
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Särskilt yttrande 
 

12. Motion av Magnus Olsson (SD), Michael Hård av Segerstad (SD) och 
Lisbeth Persson Ekström (SD) om ny måltidspolicy enligt Uddevallas 
husmanskostmodell 
 
Skolmat är en fråga som kombinerar många områden. Maten ska uppfylla krav på näringsinnehåll, 
gillas av eleverna, rymmas inom budget, minimera påverkan på miljön, gärna vara lokalproducerad, 
och passa elever med olika kostbehov, oavsett om det är religiösa eller etiska skäl.  
 
Många barn svarar idag att deras favoritmat är thaimat, hamburgare, sushi med mera, snarare än 
kalops, kålpudding eller isterband, och vi vet att skoleleverna uppskattar en bred palett av rätter. 
Därför vore det att bakbinda oss själva om måltidspolicyn begränsas till att utgå från husmanskost. 
 
Malmö stads personal som ansvarar för menyerna i skolan gör ett gediget arbete, och Vänsterpartiet 
litar på att de kommer fortsätta göra ett bra jobb utan att det politiska styret går in och detaljstyr vilka 
rätter som ska ingå. 
 

Servicenämnden 2025-03-19 
 

Banesa Martinez (V)    Anders Andersson (V) 

 

Med instämmande av 

Johan Strandell (V)    Kamal Haj-Khalil (V) 
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§ 35 Anmälningsärenden till servicenämnden - mars 2025 

SN-2024-2167 
 
Sammanfattning 
Servicenämnden tar vid varje sammanträde del av dokument som anmäls till nämnden: 
• Månadsrapport av pågående investeringsärenden som beslutas av kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige 
• Sammanställningar av delegationsbeslut som anmäls till nämnden i enlighet med 6 kap 
37–40 §§ i kommunallagen (2017:725) och nämndens delegationsordning 
• Inkomna eller upprättade handlingar såsom protokoll från kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen, andra nämnder, arbetsutskottet och förvaltningsrådet. 
 
Beslut 
Servicenämnden godkänner redovisningen av anmälningsärendena. 
   

Beslutsgång 
Ordföranden Frida Trollmyr (S) ställer förvaltningens förslag under proposition och finner 
att det bifalls. 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse Anmälningsärenden till servicenämnden - mars 2025 
• Beslut från kommunstyrelsen 250205 § 47 Fördelning av medel inom staden ur 

klimatstrategisk budget för 2025 
• Beslut från kommunstyrelsen 250205 § 78 Besvarande av nämndinitiativ Magnus 

Olsson (SD) - Utred Flamman 
• Beslut från kommunstyrelsens arbetsutskott 250217 § 81 Remiss 

Försvarsdepartementet - Kommuners och regioners grundläggande beredskap inför 
kris och krig (SOU 2024:65) 

• Beslut från kommunstyrelsen 250205 § 79 Besvarande av nämndinitiativ Anders 
Skans (V) och Anfal Mahdi (V) om att avbryta samarbetet med Flamman 

• Redovisning av delegationsbeslut, februari 2025 - färdtjänst 
• Redovisning av delegationsbeslut, februari 2025 - HR 
• Sammanställning av pågående investeringsärenden per mars 2025 
• Förvaltningsrådets protokoll 2025-03-13 
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	Särskilt_yttrande_V_Remiss-uppdrag-budget-2024-identifiera-föreslå-förändringar-på-energimarknaden_mars2025
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